
 PROTOKÓŁ NR XIV/08
z Sesji Rady Gminy Lipka

odbytej dnia 14 marca 2008 roku
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce

Spotkanie odbyło się w godzinach: od 1000 do  1416.
W spotkaniu udział wzięło:
• 14 radnych radny (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
• 11 sołtysów,
• zaproszeni goście.
Listy obecności stanowią załączniki Nr 1,  Nr 2 do niniejszego protokołu.

Termin, miejsce i porządek obrad podany został do publicznej wiadomości w sposób zwyczajowo 
przyjęty – załącznik Nr 3.

1. Otwarcie Sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył  XIV Sesję Rady Gminy dziękując 
radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Prowadzący obrady stwierdził,  że na 15 radnych wg listy obecności w posiedzeniu uczestniczy  
13 radnych (nieobecny radny Krzysztof Olczak oraz radna Łucja Tumasz) wobec tego Rada jest 
władna podejmować prawomocne uchwały. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik przeczytał porządek obrad:
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Lipka w 2007 r.
6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.
8. Podjęcie uchwały w sprawie:
a) statutów sołectw Gminy Lipka,
b) wyrażenia  opinii  o  planowanych  zadaniach  związanych z   ochroną,  rekultywacja  i  poprawą 

jakości gruntów rolnych,
c) ustalenia cen za usługi cmentarne świadczone przez Gminę Lipka,
d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,
e) zasad korzystania  ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat  za korzystanie  z posiłków w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lipka,
f) ustalenia stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii  zaszeregowania oraz 

wartość jednego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych,
g) zmiany budżetu gminy na 2008 r.
9. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
10. Zakończenie sesji.

Następnie radny Roman Safader zaproponował, by usunąć z porządku obrad punkt 8e “Podjęcie 
uchwały w sprawie zasad korzystania ze stołówek szkolnych oraz wysokości opłat za korzystanie z 
posiłków w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lipka”. Poinformował, że radni 
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chcą podjąć rozmowy podczas prac komisji stałych w tej sprawie. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował  głosowanie  za  usunięciem 
projektu uchwały w sprawie  zasad korzystania  ze stołówek szkolnych  oraz wysokości  opłat  za 
korzystanie z posiłków w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lipka:
“za” 13 głosów (nieobecni: radny Krzysztof Olczak, radna Łucja Tumasz),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
 Radni jednogłośnie przyjęli zmianę proponowaną przez radnego Romana Safadera.

Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował, aby usunąć z porządku obrad 
punkt 8f “Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w 
I kategorii zaszeregowania oraz wartość jednego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych 
jednostkach  organizacyjnych”.  Dodał,  że  podczas  obrad  Komisji  Wspólnej  zaproponowano 
wprowadzić 2 projekty uchwał:
1. w  sprawie  ustalenia  stawki  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  I  kategorii 

zaszeregowania  oraz  wartość  jednego  punktu  pracowników  zatrudnionych  w  gminnych 
jednostkach organizacyjnych z wyłączeniem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oraz

2. w  sprawie  ustalenia  stawki  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  I  kategorii 
zaszeregowania  oraz  wartość  jednego  punktu  pracowników  zatrudnionych  w  Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej.

Zastępca Wójta pani Anna Orzechowska wyjaśniła, że wyliczenie skutków finansowych w budżecie 
proponowanych podwyżek jest trudne. Wójt zaproponował, aby wrócić do tematu płac na kolejnym 
spotkaniu. 
Radny Józef Domek wskazał, że temat podwyżek nie powinien być odkładany, gdyż pracownicy 
oczekują  na  nie  od  stycznia.  Zaproponował,  aby  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawki 
najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  I  kategorii  zaszeregowania  oraz  wartość  jednego 
punktu pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych pozostał w porządku 
obrad.
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  zaproponował  głosowanie  w  sprawie 
propozycji radnego Józefa Domka :
“za” 13 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak, radna Łucja Tumasz),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Radni jednogłośnie przyjęli zmianę proponowaną przez radnego Józefa Domka.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że protokół z XIII Sesji Rady 
Gminy  był  do  wglądu  w  Urzędzie  Gminy,   następnie  zaproponował  głosowanie  nad  jego 
przyjęciem:
“za” 13 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak, radna Łucja Tumasz),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji – nr XIII/08.

5.  Informacja  o  stanie  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  Gminy  Lipka  
w 2007 r. 
Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie Gminy Lipka w 2007 r. przedstawił kie-
rownik Posterunku Policji pan Andrzej Barszczak. 
 Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że sprawozdanie z działalności 
OSP z zakresu bezpieczeństwa i porządku miał przedstawić pan Krzysztof Olczak, jednakże z przy-
czyn osobistych nie może uczestniczyć w dzisiejszych obradach. 
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6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
Radni nie zgłosili żadnych wniosków.

7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.
• Sołtys wsi Łąkie pani Bernadeta Lach zgłosiła prośbę do Wójta, aby do maja wykonać remont 

przystanku autobusowego.
• Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard  Pacholik poinformował,  że  Rada Gminy pragnie 

wraz ze Starostwem Powiatowym uczcić rocznicę śmierci radnego powiatowego pana Romana 
Kęcińskiego organizując bieg we wsi Łąkie.

• Sołtys wsi pan Ryszard Glugla zgłosił potrzebę postawienia pojemników na odpady plastikowe 
i szklane we wsiach. Kierownik Referatu Komunalnego pan Grzegorz Józefko poinformował, 
że firma odbierająca odpady nie wykazuje zainteresowania postawieniem pojemników na odpa-
dy szklane i plastikowe. 

Na prośbę sołtysa wsi Łąkie pani Bernadety Lach Wójt wyjaśnił, że wiosną ruszą prace remontowe, 
a remont przystanku autobusowego w Łąkiem będzie potraktowany jako priorytetowy. 
• Członek Komisji Bezpieczeństwa  i Porządku przy Starostwie Powiatowym Pan Tadeusz Mich-

ta zapytał, czy wyjazdowa Sesja Rady Powiatu mogłaby odbyć w Gminie Lipka z udziałem rad-
nych Gminy Lipka. Poinformował, że przy stacji kolejowej PKP została przełamana latarnia, 
którą należy uporządkować. W tym miejscu pan Mirosław Pachuc poinformował, że słup, o któ-
rym mowa jest własnością PKP. Urząd Gminy zawiadomił odpowiednie komórki o zaistniałej 
kolizji przy stacji PKP, jednakże nie ma informacji na temat sprawcy tego zdarzenia. Następnie 
pan Tadeusz Michta złożył sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował, że nie ma przeszkód, aby rad-
nych powiatowych gościć w Gminie Lipka. 
Radna Urszula Skrentna poinformowała, że Agencja Nieruchomości Rolnych stworzyła wykaz nie-
ruchomości do sprzedaży z możliwością ich zakupu. Poprosiła sołtysów, aby rozpowszechnili tę in-
formację wśród rolników. 

1233   przybyła radna Łucja Tumasz.

Radny Paweł Tuschik poinformował, że we wsi Mały Buczek należy umieścić znak informujący 
ostry zakręt, który został zniszczony. 
Radna Urszula Skrentna zapytała pana Tadeusza Michtę, czy wnioski w sprawie wycinki drzew 
składane przez radnych podczas prac Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego zostały uwzględ-
nione. 
Pan Tadeusz Michta poinformował, że wszystkie wnioski zostały omówione podczas spotkania z 
przedstawicielami  Powiatowego  Zarządu  Dróg  oraz  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg.  Realizacja 
owych wniosków ma zostać wykonana. 

1301   przybył Wicestarosta Złotowski pan Ryszard Goławski.

Wicestarosta pan Ryszard Goławski podziękował za zaproszenie.
Radna Urszula Skrentna zapytała, czy warsztaty terapii zajęciowej w Złotowie mogą przyjąć no-
wych podopiecznych z Gminy Lipka. Poinformowała, że Komisja Socjalna i Porządku Publicznego 
wystosowała pismo w tej sprawie, na które odpowiedzi nie otrzymała do dnia dzisiejszego. 
Wicestarosta pan Ryszard Goławski poinformował, że warsztaty terapii zajęciowej prowadzone są 
przez stowarzyszenie, a Starostwo Powiatowe dofinansowuje działalność tych warsztatów i nie ma 
wpływu na ilość osób korzystających z zajęć. Poinformował, że chętnych jest bardzo dużo, a ilość 
miejsc ograniczona.
• Sołtys wsi Scholastykowo pan Jan Judycki zapytał, czy będą organizowane prace publiczne dla 

osób bezrobotnych.
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Wicestarosta pan Ryszard Goławski poinformował, że deklaracja ustna już padła odnośnie prowa-
dzenia robót publicznych, jednakże nie znane są jeszcze konkretne daty oraz środki finansowe, któ-
re zostaną przeznaczone na ten cel. 
1308   do 1318 przerwa.

Po przerwie dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury pan Lech Wiśniewski poinformował, o planowa-
nym remoncie placu przy budynku Gminnego Ośrodka Kultury. Wskazał, że znany jest koszt wy-
konania zadania – wyniesie on ok. 45 tys. zł. Dodał, że wstępne uzgodnienia zostały już dokonane. 
Oczekuje teraz na decyzję Rady Gminy w tej sprawie.

8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) statutów sołectw Gminy Lipka
Zastępca Wójta pani Anna Orzechowska omówiła proponowany projekt uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem. Ze względu 
na brak pytań zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie statutów 
sołectw Gminy Lipka:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała Nr XIV/109/08  w sprawie przyjęcia statutów sołectw Gminy Lipka została przyjęta jed-
nogłośnie i stanowi załącznik nr 4 niniejszego protokołu. 

b) wyrażenia opinii o planowanych zadaniach związanych z  ochroną, rekultywacją i poprawą 
jakości gruntów rolnych
Wójt omówił projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dys-
kusję nad projektem.
Radna Danuta Polak zapytała, jaki obszar obejmuje działka nr 164.
Pan Mirosław Pachuc poinformował, że działka nr 164 jest to droga prowadząca od posesji państwa 
Biernackich do posesji państwa Michońskich. 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zamknął dyskusję nad projektem uchwały, po 
czym zaproponował głosowanie w sprawie jego przyjęcia:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała Nr XIV/110/08  w sprawie wyrażenia opinii o planowanych zadaniach związanych z  
ochroną, rekultywacja i poprawą jakości gruntów rolnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 5 niniejszego protokołu. 

c) ustalenia cen za usługi cmentarne świadczone przez Gminę Lipka
Wójt omówił proponowany projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik 
otworzył dyskusję nad projektem uchwały. W związku z brakiem pytań zaproponował głosowanie 
w sprawie przyjęcia  projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi cmentarne świadczone 
przez Gminę Lipka:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała Nr XIV/111/08  w sprawie ustalenia cen za usługi cmentarne świadczone przez Gminę 
Lipka została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu. 

 d) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych
Pan Mirosław Pachuc omówił proponowany projekt uchwały, po czym Przewodniczący Rady Gmi-
ny pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem. W związku z brakiem pytań zapropono-
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wał głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 
gminnych:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała Nr XIV/112/08  w sprawie zaliczenia dróg do kategorii gminnych została przyjęta jedno-
głośnie i stanowi załącznik nr 6 niniejszego protokołu. 

e)  ustalenia  stawki  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w I  kategorii  zaszeregowania 
oraz wartość jednego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organiza-
cyjnych 
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik otworzył dyskusję nad projektem uchwały.
Radny Józef Domek zaproponował, aby stawka najniższego wynagrodzenia wyniosła 775 zł.
Skarbnik pani Barbara Józefko poinformowała, że przy proponowanej kwocie osiągnięty zostanie 
próg proponowany przez Radę Gminy. Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zapro-
ponował wyłączenie z projektu uchwały GOPSu, po czym zaproponował głosowanie w tej sprawie:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Radni jednogłośnie zgodzili się, aby wyłączyć Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej z projektu 
uchwały w sprawie ustalenia stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii 
zaszeregowania oraz wartość jednego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych jed-
nostkach organizacyjnych.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie w spra-
wie zaproponowanej stawki najniższego wynagrodzenia w kwocie 775 zł:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Radni jednogłośnie przyjęli proponowaną stawkę najniższego wynagrodzenia. 

Kolejno zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia całego projektu uchwały w sprawie ustale-
nia stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I kategorii zaszeregowania oraz wartość jed-
nego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych jednostkach organizacyjnych z wyłączeniem 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała nr XIV/113/08 w sprawie ustalenia stawki najniższego wynagrodzenia zasadniczego w I  
kategorii zaszeregowania oraz wartość jednego punktu pracowników zatrudnionych w gminnych  
jednostkach organizacyjnych z wyłączeniem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej została przy-
jęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 niniejszego protokołu. 

f) zmiany budżetu gminy na 2008 r.
Skarbnik Barbara Józefko omówiła projekt uchwały. 
Radny Józef Domek zapytał, czy zapis zadania dotyczącego wykonania drogi w kierunku Wielki 
Buczek – Stołuńsko nie jest zbyt szerokim zapisem. 
Wójt wskazał, że w planie jest wykonanie dywanika asfaltowego przy WDK w Wielkim Buczku, 
ale bezpieczniej będzie, gdy zapis pozostanie tak jak zaproponowano.
Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia 
projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 r.:
“za” 14 głosów (nieobecny radny Krzysztof Olczak),
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“przeciw”   0 głosów,
“wstrzymało się”   0 głosów.
Uchwała nr XIV/114/08 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2008 r. została przyjęta jednogło-
śnie i stanowi załącznik nr 8 niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard Pacholik poinformował o zmianie przewodniczącego 
Komisji  Gospodarki Komunalnej  i Rolnictwa.  Radny Henryk Radzicki  zrezygnował  z pełnienia 
funkcji przewodniczącego komisji. Podczas prac Komisja Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa  
w  wyniku  głosowania,  przewodniczącym  komisji  został  wybrany  radny  Bogdan  Rydzyński. 
Jednocześnie zaapelował do członków owej komisji o zajęcie stanowiska w sprawie remontu dróg 
gminnych. 
Sołtys  wsi  Łąkie  pani  Bernadeta  Lach  zaproponowała,  aby  Komisja  Gospodarki  Komunalnej  
i Rolnictwa wybrała się w teren wraz z sołtysami i sprawdziła stan techniczny dróg. 

9. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.
Informację z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt. Poinformował o:
• działaniach  Urzędu  Gminy  w  sprawie  pozyskania  środków  z  WRPO  na  drogę  gminną  

w Nowych Potulicach,
• zleceniu  wykonania  projektu  budowlanego  na  przejście  dla  piszych  przez  tory  na  

ul.  Sępoleńskiej,  które  będzie  po  połowie  sfinansowane  przez  Gminę  Lipka  i  Starostwo 
Złotowskie. Ogólny koszt dokumentacji wyniesie ok. 20 tys. zł. 

• zleceniu wykonania projektu budowlanego sieci kanalizacyjnej we wsi Debrzno Wieś,
• otrzymaniu od projektanta studium wykonalnosci drogi Nowe Potulice,
• podpisaniu umowy z ZUW “Krajna” umożliwiającej  wydobywanie kruszywa naturalnego ze 

żwirowni w Kiełpinie.

10. Zakończenie sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  pan  Ryszard  Pacholik  podziekował  wszystkich  osobm  
za uczstnictwo w XIV Sesji Rady Gminy po czym zamknął posiedzenie.

Protokołowała:
Anna Wrzeszcz 
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